

# 精液培養檢查注意事項

2016/4/20

### 1. 採取檢體步驟

- 1.1 請先用肥皂水將手及生殖器清洗擦乾後,以手淫法採取精液。
- 1.2 請將精液直接至於檢驗科所提供的無菌塑膠容器內。
- 1.3 檢體採集完畢後請連同檢驗單儘速送至檢驗科。

## 2. 採取檢體注意事項

- 2.1 採取時請避免身體任何部位直接接觸無菌塑膠容器,以避免皮膚或尿道 口正常菌的汙染。
- 2.2 檢體採取後請儘速送至檢驗科,請勿置於冰箱保存。

### 3. 檢體收件時間及地點

- 3.1 台北院區: 週一~週五 07:30~22:00 及週六 07:30~15:00, 請至 福音樓一樓門診檢驗。
- 3.2 淡水院區: 週一~週五 07:30~17:30 及週六 07:30~14:30, 請至 馬偕樓二樓門診檢驗。
- 3.3 其他時間或國定假日期間暫停服務。

### 4. 洽詢電話

- 4.1 馬偕紀念醫院台北院區 (02) 25433535 轉檢驗科 2230。
- 4.2 馬偕紀念醫院淡水院區 (02) 28094661 轉檢驗科 2463。



# Semen culture examination

2016/4/20

### 1 Steps for the collection of specimens

- 1.1 Please wipe and clean the hands and genital part with disinfectant or soap.
- 1.2 Obtain semen by masturbation and leave it in the specific container provided by the OPD laboratory.
- 1.3 Send the specimens and examination form to the OPD laboratory as soon as possible.

# 2 Notes for the collection of specimens

2.1 Do not allow the contact of sterile plastic container with any part of body to avoid the normal floral contamination from skin or urethral orifice.

### 3 Time and location to send

- 3.1 Mackay Memorial Hospital at Taipei: During 7:30 am to 10:00 pm on Monday to Friday, or 7:30 am to 3:00 pm on Saturday, please visit the OPD laboratory. (1st floor, Gospel Building)
- 3.2 Mackay Memorial Hospital at Tamshui: During 7: 30 am to 5: 30 pm on Monday to Friday, or 7: 30 am to 2: 30 pm on Saturday, please visit the OPD laboratory. (2<sup>nd</sup> floor, Mackay Building)
- 3.3 Please avoid other hours and holidays.

#### 4 Telephone for inquiry

- 4.1 Mackay Memorial Hospital Laboratory at Taipei : (02)25433535 Extension 2230
- 4.2 Mackay Memorial Hospital Laboratory at Tamshui: (02)28094661 Extension 2463

